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Onderzoek: ‘spoedplein’ ETZ wordt ruimer van opzet, 
ook voor acute mondzorg en psychische hulp
Het nieuw te bouwen ‘spoed-
plein’ bij het Elisabeth-TweeSte-
den Ziekenhuis biedt de kans 
om meer acute zorg onder één 
dak te brengen. Zoals de op-
vang van slachtoffers van hui-
selijk of seksueel geweld en 
mensen die snel psychische 
zorg nodig hebben. 

Het ziekenhuis, gemeente, GGz 
Breburg, Sterk Huis en diverse an-
dere partijen onderzoeken ko-
mende maanden de mogelijkhe-
den. Ook Mondzorg Midden Bra-
bant (tandartsen spoedzorg) zit 
daarbij aan tafel. De gesprekken 

verkeren volgens een woord-
voerster van het ETZ in een ver-
kennende fase. 

Het ‘spoedplein’ is onderdeel 
van de nieuwbouwplannen van 
het Elisabeth-TweeSteden Zieken-
huis (ETZ). De bouwstart is vol-
gend jaar, eind 2025 is de opleve-
ring gepland. Vast staat dat hierin 
de Eerste Hart Hulp (nu nog op 
ETZ-locatie TweeSteden), de 
spoedeisende hulp en een huisart-
senpost onderdak krijgen. 

Met de andere zorgverleners 
wordt onder meer bekeken voor 
welke patiënten/cliënten (fysieke) 
samenwerking in de spoedzorgke-

ten meerwaarde heeft. En welke 
hulpverlening er dan daadwerke-
lijk fysiek op het ‘spoedplein’ 
plaatsvindt. Over twee maanden 
moet hierover al duidelijkheid 
zijn, met als uitkomst een ontwerp 
dat als basis dient voor de nieuw-
bouw waarin ook een apotheek is 
gepland.

Verpleegtoren
Eind 2025 moet volgens planning 
eveneens de eerste nieuwe ver-
pleegtoren met 120 bedden – pal 
naast het ‘spoedplein’ – gereed 
zijn. Op het dak komt het lan-
dingsdek voor de traumahelikop-

ters. De uitbreiding – waartoe een 
parkeergarage met zevenhonderd 
plekken behoort – verrijst aan de 
achterkant van het ziekenhuis, 
richting de Kempenbaan. 

Op de langere termijn wordt 
ETZ Elisabeth volledig vernieuwd. 
Die operatie neemt zo’n twintig 
tot dertig jaar in beslag. Daarbij 
wordt steeds verder richting de 
Kempenbaan gebouwd, waarbij de 
oudere delen van het ziekenhuis in 
fases worden gesloopt. Tussen 
2040 en 2050 moet er een volledig 
nieuw ziekenhuis staan. 

 – Hein Eikenaar

Stan Schrijen
Tilburg

A
driaan Aerts (49) ge-
bruikt dagelijks zeker 
zeven plastic rietjes. De 
Tilburger heeft de 
spierziekte SMA en zit 

om die reden in een rolstoel. Daar-
door kan hij zijn handen en armen 
minimaal bewegen en lukt zelfstan-
dig eten niet meer. Drinken wel, ze-
ker nu hij sinds kort hulp krijgt van 
een robotarm die aan zijn rolstoel be-
vestigd is. Daar kan hij een glas of 
kopje mee omhoog tillen, om dan via 
een rietje te drinken. ,,Van kinds af 
aan doe ik dat, ik weet niet beter”, 
zegt Aerts. ,,Dat die rietjes niet meer 
verkocht mogen worden is voor mij 
en andere mensen lastig.”

Voorraad
Een bekende van de Tilburger, die 
ook een spierziekte heeft, is nog wel 
in staat om zelfstandig te eten, maar 
dan wel met plastic bestek. ,,Want 
dat weegt veel minder. Dat lukte mij 
zelf vroeger ook nog”, zegt Aerts. In 
Facebookgroepen voor mensen met 
een spierziekte gaat de nieuwe regel 
als een lopend vuurtje rond. ,,Ieder-
een zit eigenlijk met hetzelfde pro-
bleem. 

De Vereniging Spierziekten Neder-
land heeft zich hard gemaakt om nog 
een uitzondering voor een bepaalde 
groep te krijgen, maar ze mogen sim-
pelweg niet meer verkocht worden.”

Aerts hoorde enige tijd geleden al 

dat de plastic rietjes in de ban zouden 
worden gedaan. Hij sloeg flink in op 
de website van een online groothan-
del: dertigduizend stuks. ,,Ik heb uit-
gelegd waarvoor het was en daar her-
kenden ze het verhaal. Dat hadden ze 
al van meerdere mensen gehoord.” 

Voorlopig kan Aerts in ieder geval 
vooruit. ,,Ik heb uitgerekend dat ik 
met deze partij tien tot twaalf jaar uit 
de voeten kan. En daarna zie ik wel 
weer. Wie dan leeft, wie dan zorgt.” 
Normaal gesproken haalde de Tilbur-

ger de hulpstukken bij de Action of 
Sligro. ,,Dan haalde ik een paar doos-
jes en kon ik er weer even tegen aan, 
maar nu was ik genoodzaakt om wat 
verder vooruit te kijken.”

Beste optie 
Een rietje van ander materiaal dan 
plastic is voor Aerts geen optie. ,,Die 
van bamboe of varianten van ijzer 
kun je niet buigen en papieren rietjes 
worden papier-maché in je mond, 
dat is heel vies. Die van plastic zijn 

Goed voor het milieu die 
ban op plastic vorkjes 
en rietjes, maar wat als 
je ervan afhankelijk 
bent? Adriaan Aerts uit 
Tilburg legde nog snel 
een voorraadje aan.   

Adriaan koopt nog snel voor 
verbod dertigduizend rietjes 

 e Adriaan Aerts gebruikt al zijn hele leven plastic rietjes om te drinken. Hij sorteert voor op een rietjesverbod. FOTO JAN VAN EIJNDHOVEN

voor mij echt de beste optie.” Of het 
nu water, koffie of iets anders is: Ae-
rts drinkt het met een rietje. ,,Bij kof-
fie moet ik altijd goed op de tempera-
tuur letten. Want met een rietje 
komt de koffie uit de onderkant van 
het kopje en daar is het nog warmer.”

De partij van dertigduizend stuks 
kostte Aerts de lieve som van 600 
euro. ,,Dat is in een keer even flink 
wat geld, maar je kunt het maar beter 
in huis hebben. Het zwarte goud, 
noem ik het nu.”

l 
Papieren 
rietjes worden 
papier-maché 
in je mond, dat 
is heel vies
 – Adriaan Aerts

 c ‘Ik kan zonder dit zwarte goud niet eten’
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